
Zápis ze schůze OVK Tisá  

ze dne 28. 11. 2023 
 

Přítomní:  Jan Čuba – předseda OVK, 

                   Zděnek Faltys - správce Tisá – člen OVK Tisá 

                   Petr Stádník - správce Rájec - člen OVK Tisá 

                   Jaroslav Cach – správce Modřín- člen OVK Tisá 

                    Lukáš Trojovský – správce Ostrov –člen OVK Tisá 

                   Dan Hölzl– správce Sněžník – člen OVK Tisá 

                   Gerhard Tschunko – člen OVK Tisá 

                   Josef Nežerka – člen OVK Tisá 

                   Dan Bronec - host 

 

V úvodu bylo vzpomenuto úmrtí Jiřího Rosola, dlouholetého předsedy OVK. 

 

Další projednané:  

 

1. Noví správcové 

Od 1. září 2023 jako nový správce pro Ostrov působí Lukáš Trojovský, současně byl i předsedou OVK 

jmenován členem OVK Tisá 

Jako druhý správce od 1. ledna 2024 začne působit Dan Bronec, k tomuto datu je i jmenován předsedou OVK 

za člena OVK Tisá 

 

Jiří Štýbrt oznámil ukončení správcovství pro část Ostrova  - Himmelreich k 1. 12. 2023 a také své členství 

v OVK Tisá 

 

2. Materiál pro údržbu a rozvoj 

Veškerý materiál pro údržbu a rozvoj je uskladněn u Z. Faltyse v Tisé ,  terý vede jeho evidenci a zajišťuje i 

prodej dotovaného materiálu pro prvovýstupy. 

 

Zakoupený materiál je výlučně určen na provádění prvovýstupů v oblastech spadajících pod OVK Tisá. 

Množství zakoupeného matriálu podle typu je podmíněno množstvím schválených žádostí o prvovýstupy 

v jednotlivých oblastech OVK Tisá. 

 

V rámci OVK Tisá je provádění prvovýstupů možné takto: 

Úplný zákaz prvovýstupů z důvodů OP: 

Tisá  - Malé stěny, Velké stěny, Hřebenové věže,  

Stěny nad silnicí, Burschlické stěny. 

/Podrobnější informace jsou dostupné na stránkách ČHS/ 

 

Se souhlasem správce: 

Rájec celá oblast 

Ostrov celá oblast  

Tisá Stěny pod silnicí a Doga 

Modřín a Angl. parčík 

Sněžník  

 



3. Ochrana přírody 

Jako každý rok spolupráce s OP při uzavírkách z důvodů hnízdění ptactva. 

 

 

4. Údržba 

    Byl čerpán grant ČHS na údržbu skalních oblastí ve výši 5.000,-Kč. 

   /přístupy a eroze Ostrov Himellreich/ 

   Proběhla brigáda v rámci akce Ostrov Čarodějů + individuální práce jednotlivých správců, zejména J. Štýbra. 

 

Bude opět zažádáno o grant pro rok 2024. 

 

Snesené vrcholové knihy budou uloženy do Státního archívu v Děčíně.  

Zajistí J. Nežerka 

 

5. Sporné a neschválené prvovýstupy 

Modřín  

Stolová hora- neschválený prvovýstup T. Kuntschnera – bude zrušeno autorství z důvodu provedení 

prvovýstupu bez souhlasu správce a nedostatečnýné vzdálenosti od sousedních cest. 

Lastura – dořešit sporné cesty  

Obecně problém s Německými lezci, provádění cest v rozporu s pravidly bude řešit správce  

oblasti J. Cach. 

 

Rájec  

Hlavy Blíženců –  budou odstraněny Bh- neznámého původu, nejedná se o cestu ani projekt.. 

- Cesta Pistolníkův den – pouze jako var. 

- Cesta Bod zlomu – pochybnosti o provedení prvovýstupu v souladu s pravidly bude řešeno dále na jaře. 

 

6. Dojištění cest. 

Na základě žádosti prvovýstupců bude v Tisé přejištěna cesta „Do or die„ na Bílou stěnu /Velké stěny 

 Na jarní schůzi bude dořešeno dojištění společná části cest „Liftboy“ a „Hotel Savoj“ na Zeď / Hřebenové 

věže/. 

 

7. Diskuze 

V rámci diskuze referovali jednotliví správcové o dění v oblastech. 

G. Tschunko připomenul zejména problematiku spojenou s provozováním horoškol – lezení s horním jištěním 

ve velkém počtu na cestách s měkčím pískovcem apod. 

 

zapsal Jan Čuba 

V Tisé 28.11.2023 


